Skloňování osobních vlastních jmen cizího původu
a) mužská jména zakončena na –s, -z, -c, -x  se skloňují dle vzoru muž (Klemens – Klemense)
· u některých mohou být i tvary podle vzoru pán (Felix – Felixe/ Felixa)
b) slovanská příjmení – dle vzoru mladý (Tolstoj – Tolstého)
c) osobní jména zakončena na –o dle vzoru pán (Michelagelo – Michelangela)
d) jména zakončena na –e se skloňují dle vzoru pán nebo soudce (Goethe – Goetha). 
· bývají zde i koncovky –ho, -mu (Heine – Heineho, Heinemu) 
· patří i jména, která končí na –e, ale nevyslovujeme je (Verne, Shakespeare)
e) jména zakončena –i, -y  dle zájmena ten; přidávají v j.č. ve 2.a 4. pádě koncovku –ho, 3. pádě –mu, 6. a 7. pádě –m (Verdi – Verdiho, Verdimu, Verdim)
f) jména zakončena na –ea dle vzoru idea (Korea – Korey/ Koreje)
g) jména zakončena na –us, os, es, as se skloňují dle vzoru pán (Aristoteles – Aristotela, Pythagoras  - Pythagora )
h) některá latinská a řecká jména rozšiřují svůj kmen (Zeus – Dia, Mars- Marta, Nero – Nerona)
i) některá cizí jména jsou nesklonná (Waterloo; Korfu, Chile)
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